

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Eightieth meeting,
3 April 1950 (T/615).*

212 (VI). Question of communications in the Cameroons under French administration as raised in certain petitions concerning that Territory

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its sixth session, in consultation with France as the Administering Authority concerned, which designated Mr. Watier as special representative, those parts of the following petitions which raise the question of communications in the Cameroons under French administration:

1. Petition from the *Union des populations du Cameroun, Comité régional de Nyong et Sanaga* (T/Pét.5/12-4/23),
2. Petition from ten people in the name of the indigenous population of the region of Nyong and Sanaga (T/Pét.5/13),
3. Petition from the *Comité directeur de Kumzse* (T/Pét.5/32-4/26),
4. Petition from the population of the Yabassi Sub-division (T/Pét.5/44),
5. Petition from *Evolution sociale camerounaise* (T/Pét.5/54),
6. Petition from *Cri de la Sanaga côtière* (Edéa), Yaoundé Delegation (T/Pét.5/46),
7. Petition from the *Association amicale de la Sanaga maritime* (T/Pét.5/61),
8. Petition from the *Ngondo, Assemblée traditionnelle du peuple, Douala* (T/Pét.5/56-4/31),

Having taken note of the oral statement of the special representative on this subject,

Having noted the statement of the Administering Authority that the ten-year plan provides for the development of roads, railways, ports and bridges, that special appropriations have been made in the 1950 budget for the river network of the Sanaga-Maritime region, and that the road development of the Sub-divisions of Edéa, Eséka and Balimbi is contemplated but could not be given a very high priority,

The Trusteeship Council

Expresses the hope that the plans for the improvement of communications will be implemented as soon as possible;

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Eightieth meeting,
3 April 1950 (T/616).*

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'Article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Quatre-vingtième séance,
3 avril 1950 (T/615).*

212 (VI). Question des voies de communications au Cameroun sous administration française, soulevée dans certaines pétitions concernant ce Territoire

Agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa sixième session, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, laquelle a désigné comme représentant spécial M. Watier, les parties des pétitions suivantes qui soulèvent la question des voies de communications au Cameroun sous administration française :

1. Pétition de l'Union des populations du Cameroun, Comité régional de Nyong et Sanaga (T/Pét.5/12-4/23),
2. Pétition de dix personnes au nom des populations indigènes de la région de Nyong et Sanaga (T/Pét.5/13),
3. Pétition du Comité directeur de Kumzse (T/Pét.5/32-4/26),
4. Pétition des populations de la subdivision de Yabassi (T/Pét.5/44),
5. Pétition de l'Evolution sociale camerounaise (T/Pét.5/54),
6. Pétition du Cri de la Sanaga côtière (Edéa), délégation de Yaoundé (T/Pét./5/46),
7. Pétition de l'Association amicale de la Sanaga maritime (T/Pét.5/61),
8. Pétition du Ngondo, Assemblée traditionnelle du peuple, Douala (T/Pét.5/56-4/31),

Ayant pris acte de l'exposé oral du représentant spécial sur cette question,

Ayant pris acte de la déclaration de l'Autorité chargée de l'administration, d'où il ressort que le plan décennal prévoit de développement des routes, des chemins de fer, des ports et des ponts, que le budget de 1950 prévoit l'octroi de crédits spéciaux pour l'aménagement du réseau fluvial de la région de la Sanaga maritime, et que la construction de routes dans les subdivisions d'Edéa, Eséka et Balimbi est envisagée, mais ne pourra être entreprise dans l'avenir immédiat,

Le Conseil de tutelle

Exprime l'espoir que les plans d'amélioration des communications seront exécutés dès que possible;

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'Article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Quatre-vingtième séance,
3 avril 1950 (T/616).*